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Môže EÚ pomôcť Slovensku čeliť klamstvám o Ukrajine? Najprv by to muselo samé chcieť, hovorí expert

Ficova vláda našla v protiukrajinských dezinformáciách kľúčový nástroj na udržanie moci. EÚ ponúka rôzne mechanizmy a kapacity na
boj proti manipuláciám, no zásadné je, aby iniciatíva vychádzala priamo od vlády členského štátu. To sa u nás od roku 2023 nedeje,
hovorí dezinfoerxpert Peter Dubóczi.

Keď Robert Fico vyhral parlamentné voľby 2023 šírením ostrej prokremeľskej propagandy, mnohí dúfali, že išlo o predvolebný kalkul,
ktorý mu mal pritiahnuť krajne pravicových voličov. Dnes je však jasné, že sa protiukrajinská rétorika stala kľúčovým nástrojom jeho
vlády.

Slovensko tak v informačnej vojne, ktorú Rusko spustilo v roku 2014, čelí dezinformáciám, ktoré už nepochádzajú len od proruských
médií, ale priamo z vládnych kruhov.

K tomu sa pridáva fakt, že Slovensko patrí medzi krajiny najviac náchylné veriť konšpiračným teóriám, s mimoriadne nízkou dôverou v
tradičné médiá (len 25 percent) a výraznou aktivitou proruských aktérov. Príkladom je Ruská ambasáda v Bratislave, ktorá činnosťou na
Facebooku triumfuje nad všetkými ďalšími veľvyslanectvami v EÚ.

Otázkou však zostáva, do akej miery Ficova vláda skutočne verí proruským naratívom, ktoré propaguje, a či má nejaké hranice v tom, čo
je ochotná šíriť. Mnohí prozápadní voliči sa tiež môžu pýtať, či voči bujnejúcim dezinformáciám nemôže zasiahnuť EÚ – a ak áno, prečo
tak nespraví.

Či už ide o ukazovanie na Západ ako na vinníka, alebo slová o „ukrajinských nacistoch zabíjajúcich ruskojazyčných civilistov na
Donbase“, viacerí členovia Ficovej vlády siahajú po prokremeľskej propagande takmer na dennej báze

Jedným z najčastejšie komunikovaných výziev sa jednoznačne stala „potreba dosiahnuť mier“. Ten však podľa slovenskej vlády nemožno
dosiahnuť „vojenským riešením“, a Ukrajine preto treba zastaviť dodávky zbraní.

Faktom, ktorým sa riadi drvivá väčšina Západu však je, že keby prestalo bojovať Rusko, tak sa vojna skončí. Naopak, ak prestane
bojovať Ukrajina, prestala by existovať tak, ako ju poznáme.

Podľa experta na dezinformácie Petra Dubócziho z Infosecurity.sk a Katedry politológie Filozofickej fakulty UPJŠ je už veľmi ťažké
identifikovať, do akej miery Ficova vláda myslí tieto naratívy úprimne. Pripomína, že protiukrajinské dezinformácie boli na Slovensku
šírené už niekoľko rokov.

„V roku 2014 sa nám tu vytvorila akási piata kolóna, ktorá pripravila časť slovenskej spoločnosti tak, že je otvorená ruskej propagande a
že práve tieto naratívy majú nejaký mobilizačný aspekt,“ vysvetľuje pre EURACTIV Slovensko.

Zároveň poukazuje na to, že Ficov Smer-SD po vražde Jána Kuciaka a jeho snúbenice Martiny Kušnírovej (2018) a odchode Petra
Pellegriniho zo strany (2020) čelil nízkym volebným preferenciám. A bol to práve dnešný europoslanec Ľuboš Blaha, ktorý „ukázal cestu
von“ svojim agresívnym dezinformačným ťažením.

„Možno že to na začiatku mohol byť nejaký pragmatizmus, ale teraz je už ťažké rozoznať, či to už náhodou nie je o presvedčení. Ťažko
sa to paušálne hovorí o celej vládnej koalícii. Ale podľa mňa časť hlavných aktérov naozaj prepadla do presvedčenia, kedy si myslia, že
je to správne,“ hovorí Dubóczi.

Podľa neho sa preto dá konštatovať, že základný cieľ ruskej informačnej vojny – teda ovplyvniť verejnú mienku a prípadne nájsť politikov,
ktorí sú ochotní presadzovať záujmy Kremľa – sa na Slovensku „žiaľ veľmi úspešne podaril“.

Mnohí pozorovatelia napriek všetkému dlhodobo upozorňovali na kľúčový rozdiel medzi Ficom a jeho maďarským náprotivkom Viktorom
Orbánom. Obaja síce v rámci EÚ vedú protiukrajinskú rétoriku a často sa vyhrážajú oklieštením ďalšej európskej pomoci, na reálne
skutky však pristupoval len Orbán.

„Slovenská vláda nikdy vážne neuvažovala o vetovaní rozhodnutia Rady EÚ ohľadom podpory Ukrajiny alebo odsúdení Ruska. Orbán to
urobil opakovane a snažil sa Fica pritiahnuť na svoju stranu,“ zhodnotil ešte v októbri pre EURACTIV Slovensko maďarský politológ Péter
Krekó.

Aj táto deliaca čiara však začala koncom minulého roka strácať na kontúrach. Slovné útoky Bratislavy voči Kyjevu sa veľmi vyostrili
odvtedy, čo Ukrajina stopla tranzit ruského plynu cez svoje územie. Prezident Zelenskyj v decembri Fica obvinil z otvorenia „druhého
energetického frontu“ proti Ukrajine na Putinov pokyn.

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/4233622927/b67f2d4c83584c7fd1a7?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3NDYyNzY0NzcsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6NDIzMzYyMjkyNywidGlkIjozMDE4OX0.-ry1hCkwVLPDXyrcR9T8PNqQnh5eEAD3VS60ybKIWvs
https://euractiv.sk/section/europska-politika/news/moze-eu-pomoct-slovensku-celit-klamstvam-o-ukrajine-najprv-by-to-muselo-same-chciet-hovori-expert/


Mediaboard Slovakia s. r. o. | mediaboard.com 3

Fico svoj tlak zvyšoval až do bodu, keď sa Ukrajine začal otvorene vyhrážať obmedzením dodávok elektrickej energie, humanitárnej
pomoci či odňatím dávok pre vojnových utečencov.

Hoci na naplnenie vyhrážok nedošlo, slovenská vláda sa vtedy zamerala na oblasť, ktorej sa predtým predsa len vyhýbala aj počas
štyroch volieb, ktoré sa na Slovensku od začiatku vojny konali – regionálnych a do VÚC (2022), parlamentných (2023), prezidentských a
do EÚ parlamentu (obe 2024).

Hoci téma Ukrajiny zohrávala dôležitú úlohu vo väčšine z nich, politici sa zameriavali skôr na obavy z rozšírenia vojny na Slovensko
alebo odmietania vojenskej pomoci, nie však na ukrajinských utečencov na Slovensku.

Ide pritom o tému, ktorá rezonuje aj u výrazne proukrajinských susedských štátov. Napríklad v Poľsku sa počas terajších prezidentských
volieb aktívne rieši krátenie príspevkov pre ukrajinských utečencov. V Česku, ktoré čakajú parlamentné voľby na jeseň, zase Andrej
Babiš ostro vystupoval proti predlžovaniu dočasnej ochrany.

Aj odborník na dezinformácie Dubóczi potvrdzuje, že na Slovensku je zavedená akási „komunikačná dichotómia“, ktorá ešte rozlišuje
medzi štátnou vojenskou pomocou, proti ktorej vláda tvrdo namieta, a humanitárnou pomocou, ktorú podporuje.

„Zdá sa mi však, že od návštevy Roberta Fica v Moskve a nástupu Donalda Trumpa sa mantinely opäť posúvajú, lebo (u slovenských
predstaviteľov, pozn. red) , rastie pocit, že sú v práve,” dodal odborník.

O tom, že Trumpov štýl vládnutia povzbudzuje šírenie lživých informácií o Ukrajine, nedávno písala aj AFP. „Zdá sa, že Trumpove výroky
vyvolali novú vlnu záujmu o aj tie protiukrajinské naratívy, ktoré sa dostali do úzadia,“ zhodnotil analytik z organizácie NewsGuard
McKenzie Sadeghi s odkazom na hádku v Oválnej pracovni s prezidentom Zelenským.

Dubóczi upozorňuje, že EÚ poskytuje rôzne nástroje a kapacity na boj proti dezinformáciám, ako napríklad Akt o digitálnych službách
(DSA). Kľúčovým je tu však princíp subsiadiarity, na ktorom funguje celá EÚ. Ten hovorí, že záujem riešiť problém musí byť vychádzať
priamo od vlády členského štátu.

„Od roku 2023 nám chýba akákoľvek ochota riešiť tento problém na úrovni vládnej koalície – naopak, dezinformácie a manipulácie sú
jedným z kľúčových nástrojov, ktoré použila, aby sa dostala k moci a aby si ju aj udržiavala,“ hovorí.

Dodáva, že Slovensko okrem toho urobilo v rokoch 2020 – 2023 len minimálny pokrok v posilňovaní svojej odolnosti voči
dezinformáciám.

Zatiaľ čo iné krajiny EÚ zavádzajú opatrenia na podporu mediálnej gramotnosti, fact-checkingu a transparentnosti, Slovensko v tejto
oblasti výrazne zaostáva – čo potvrdzujú aj jeho slabé výsledky v testovaní PISA.

Politická polarizácia a nedôvera k tradičným médiám situáciu ešte viac zhoršujú a vytvárajú prostredie, v ktorom dezinformácie môžu
ľahko prosperovať.

Za týchto okolností sa zdá nepravdepodobné, že by sa Slovensko v boji proti dezinformáciám v dohľadnej dobe výrazne posunulo – a
takmer určite sa tak nestane do ďalších parlamentných volieb v roku 2027.

Projekt je spolufinancovaný vládami Česka, Maďarska, Poľska a Slovenska prostredníctvom vyšehradských grantov z Medzinárodného
vyšehradského fondu. Poslaním fondu je podporovať myšlienky udržateľnej regionálnej spolupráce v strednej Európe.

Projekt je podporovaný Ministerstvom zahraničných vecí Kórejskej republiky.

Autor: Natália Silenská, sd, Volodymyr Zelenskyj, Ľuboš Blaha, Robert Fico
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Vláda schválila odstrel 350 medveďov, pre väčšinu okresov vyhlásili mimoriadnu situáciu. Odborníci: odstrel je príliš rozsiahly

V 55 slovenských okresoch od východu na západ začína platiť mimoriadna situácia v súvislosti s výskytom medveďa hnedého. Vláda ju v
stredu 2. apríla schválila na návrh ministra životného prostredia Tomáša Tarabu (nominanta SNS). Štát plánuje odstreliť 350 jedincov a
znížiť tak populáciu medveďa hnedého pod 1 000 jedincov. Vychádza pritom z údajov starých takmer šesť rokov.

Taraba v Ide o pravdu: Medveď má právo na život, ale nech sa nám nepotuluje po obciach. Chceme zaručiť ľuďom bezpečie

Video

Mimoriadna situácia podľa ministra predpokladá odstránenie všetkých vnadísk a zavedenie jasných pokynov týkajúcich sa riešenia
situácie s medveďmi. Odstrel majú podľa neho vykonávať zásahové tímy, nie poľovníci. Ministerstvo životného prostredia zároveň (MŽP)
plánuje spustiť osvetovú kampaň.

Taraba tvrdí, že Štátna ochrana prírody vychádza z údajov o počte medveďov, ktoré dodala Karlova univerzita v apríli 2024, no
vychádzala zo zberu vzoriek medzi rokmi 2019 a 2020. Výsledky sú podľa ministra konzervatívne a „neverí im“. Na základe týchto štúdií
sa na Slovensku nachádza približne 1 295 jedincov.

Taraba sa domnieva, že skutočný počet jedincov na našom území je vyšší, no tvrdí, že ak sa vychádza z uvedeného čísla, tak odstrel
350 jedincov, ako to navrhuje rezort, nie je problémový. „Pre pozitívny vývoj stavu medveďov je 800 kusov dostačujúcich. Z tohto
pohľadu je jasné a nespochybniteľné, že máme pozitívny vývoj populácie medveďov,“ uviedol.

„Slovensko bude pristupovať k preventívnemu plošnému odstrelu tak, ako je to v Rumunsku. Približne v roku 2020 bolo zaznamenaných
okolo 650 stretov s medveďom, pričom minulý rok ich už bolo 1 900. Nárast je jednoznačný a každý rok počet týchto stretov rastie,“
uviedol Taraba.

Taraba: Slovensko bude pristupovať k preventívnemu plošnému odstrelu medveďov

Video

Zdroj: TV Pravda

Taraba tvrdí, že o plánoch ministerstva už v utorok 1. apríla informoval aj Európsku komisiu a verejnosť vyzýva, aby počítala s tým, že
„problém s medveďmi sa nevyrieši zo dňa na deň“. štátny tajomník envirorezortu Filip Kuffa podotkol, že správu o určení počtu
medveďov na elimináciu podľa zašle ministerstvo Európskej komisii a následne zverejní pre verejnosť.

Podľa údajov, ktoré denníku Pravda poskytli MŽP a štátna ochrana prírody (ŠOP), za posledných 25 rokov na Slovensku došlo k 108
útokom medveďa na človeka. Od roku 2000 bolo na Slovensku usmrtených 604 týchto veľkých šeliem, pričom historický rekord padol
vlani, keď počet odstrelených jedincov dosiahol 94 a ďalších 50 zahynulo v dôsledku dopravných nehôd, otravy, pytliactva či
vnútrodruhovej agresivity.

Fico o rozhodnutí o celoplošnom odstrele medveďov

Video

Zdroj: TV Pravda

Fico rozhodnutie vlády víta

Premiér Robert Fico (Smer) po rokovaní reagoval, že vláda prijala citlivé rozhodnutie, no považuje ho za správne. Diskusiu označil za
zaujímavú a s členmi vlády súhlasil. „Nemôžeme žiť v krajine, kde sa ľudia budú báť chodiť do lesa a kde sa z človeka stane potrava pre
medveďa,“ uviedol Fico.

Namiesto Tarabu sa pred novinárov po Ficovi postavil štátny tajomník envirorezortu Filip Kuffa. Tvrdenie, že za konflikty s medveďmi
môžu vnadiská, považuje za amatérske. Tvrdí, že poľovníci si v súčasnosti dávajú veľký pozor na to, kde sypú prikrmovanie, a „útoky sa
dejú aj na miestach, kde je prístup človeka v minimálnej miere,“ deklaroval Kuffa. Odmietol odpovedať na niekoľko otázok a novinárom
neukázal správu, o ktorej však tvrdil, že nie je tajná. Prezradil, že ju zverejní inokedy.

Filip Kuffa obhajuje odstrel 350 medveďov naprieč slovenskými okresmi
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Video

Zdroj: TV Pravda

Minister pôdohospodárstva Richard Takáč (Smer) sa k rozhodnutiu takmer nevyjadril a na otázky neodpovedal. Kolegom na vláde sa za
rozhodnutie len poďakoval s tým, že celý proces eliminácie medveďov je správny a šelma je premnožená „v stovkách a v stovkách“.

Minister cestovného ruchu a športu Rudolf Huliak (nom. Smeru) uviedol, že v lokalitách s premnoženou populáciou medveďa klesol
cestovný ruch vlani o 40 %. „Prvá otázka turistov je: ,Aj by sme k vám prišli, máte tam voľne pohybujúce sa medvede?‘“ tvrdí.

Takáč o rozhodnutí vlády o odstrele medveďov odmietol odpovedať na otázky

Video

Zdroj: TV Pravda

Zároveň pri eliminácii 350 jedincov medveďa ide podľa neho o prijateľné číslo v súvislosti „so zachovaním symbiózy s Bruselom vo veci
eurofondov“. Okrem toho tvrdil, že populácia medveďa sa na Slovensku každé tri roky zdvojnásobuje.

„Nie je to ani polovica ich prírastku. Naplniť toto číslo odstrelom bude problematické, pokiaľ sa celoplošne nezainteresujú do toho
poľovníci a nevytvoria sa koridory okolo postihnutých miest a obcí,“ povedal Huliak s tým, že v súčasnosti je časovo náročné stotožniť a
eliminovať synantropného medveďa.

Huliak: Odstreliť 350 jedincov medveďa je prijatľené so zachovaním symbiózy s Bruselom

Video

Zdroj: TV Pravda

350 je príliš veľa

Environmentálny expert mimoparlamentnej strany Demokrati Michal Kiča kritizuje plánovaný odstrel s tým, že ide o snahu zakryť
neschopnosť vedenia ministerstva životného prostredia.

„Ani tento odstrel ďalším zbytočným úmrtiam nemusí predísť. Vláda už rok a pol realizuje svoj prístup, súčasťou ktorého je prakticky
neadresné usmrtenie viac ako 100 medveďov (absolútne rekordné číslo) a napriek tomu eviduje už dva smrteľné strety, t. j. najviac za
mnohé roky. Taraba s Kuffom a celá vláda vytrvale ignoruje, že na Slovensku evidujeme odhadom 20 000 vnadísk, mnohé v blízkosti
obydlí, na ktorých ročne skončí približne 60 000 ton potravy,“ uviedol Kiča. Rozhodnutie vlády považuje za právne sporné nič sa ním
podľa neho nevyrieši.

Viceprezident a hovorca Slovenskej poľovníckej komory Alojz Laššák pre Pravdu uviedol, že k rozhodnutiu vlády sa nateraz poľovníci
vyjadrovať nemôžu. „Zatiaľ k tejto veci stanovisko nedávame, urobíme tak až po bližšom rokovaní a oboznámení sa s celou
problematikou,“ uviedol s tým, že v súčasnosti by to bolo veľmi unáhlené.

Oslovení zoológovia a ekológovia pre denník Pravda upozorňujú, že odstrel až 350 medveďov je príliš rozsiahly. V rámci plošnej
regulácie sa totiž skôr eliminujú len desiatky jedincov – približne 70 až 80. Populácia tejto veľkej šelmy na Slovensku sa podľa rôznych
štúdií pohybuje od tisíc do 3 500 jedincov. ŠOP SR vlani avizovala novú štúdiu, ktorá mala objasniť, či je medveď na Slovensku
premnožený, alebo nie. Jej výsledky zatiaľ nepredstavila.

Bývalý šéf zásahového tímu pre medveďa hnedého sever vysvetľuje, že pri takom veľkom množstve, aké chce vláda odstreliť, je značne
nepravdepodobná eliminácia problematických jedincov. „Minulý rok bolo na Slovensku zastrelených 93 jedincov a od januára už
evidujeme päť útokov medveďa na človeka,“ podotkol. Podľa ŠOP ide až o 94 zastrelených jedincov vlani a sedem útokov tento rok.

„Začali strieľať, tvrdili, že to pomáha, a potom zistili, že nie. Odpoveď ministerstva a celej vlády je napriek tomu: ,Poďme strieľať viac‘.
Toto však vôbec nie je systémové riešenie, práve naopak. Ide o vysoko nesystémové a neodborné kroky,“ myslí si Haring. Nikto podľa
neho naozaj nevie, čo presne odstrel 350 medveďov spôsobí a ako to presne ovplyvní ich populáciu na Slovensku.

„Namiesto toho, aby sa aplikovali veci, ktoré už vo svete fungujú, napríklad preventívne opatrenia a vzdelávanie spoločnosti v tom, ako
sa správať v divočine na území s výskytom medveďa hnedého, vláda, ministerstvo životného prostredia a štátna ochrana prírody skúšajú
takéto lacné populistické riešenia,“ doplnil Haring.

Zoológ z Univerzity P. J. Šafárika v Košiciach (UPJŠ) Marcel Uhrin pre Pravdu uviedol, že podľa vedeckých údajov dochádza k
stretnutiam aj v oblastiach, kde sa medveď loví, aj tam, kde sa neloví. „Plošný odstrel nie je riešením, tento prístup sme už mali a k
stretom aj tak dochádzalo,“ zdôraznil.
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Podľa odborníka by sa ochranári mali zamerať na priebežnú elimináciu naozaj problémových jedincov. „Považujem za kľúčové
preventívne opatrenia, ako je odstraňovanie aditívnej potravy, vzdelávanie návštevníkov prírody a zavedenie efektívnych mechanizmov
informovanosti,“ uviedol.

Rumuni idú ešte tvrdšie

Taraba tiež spomenul, že absolvoval rozhovor s rumunským ministrom životného prostredia, pričom si vymenili poznatky k téme plošných
odstrelov medveďa. Tamojší parlament vlani po smrteľnom útoku šelmy na 19-ročnú ženu schválil návrh na elimináciu 480 jedincov v
roku 2024 s možnosťou usmrtiť ďalších vyše 400 medveďov tento rok. V Rumunsku dnes žije odhadom 6 000 až 8 000 medveďov
hnedých, čo je najviac v Európe a predstavuje približne desatinu svetovej populácie tohto druhu.

Povolenie na odstrel 486 medveďov vlani udelila aj švédska vláda. Úrady v severskej krajine tento postup odôvodnili snahou stabilizovať
veľkosť populácie predátora na úrovni približne 2 400 jedincov.

Európska komisia však kritizovala kroky spomenutých krajín. Brusel vo svojom stanovisku pripomenul, že v európskej smernici o
biotopoch nie je priestor na preventívne usmrcovanie. „Výnimka je možná len vtedy, ak neexistuje iná ekonomicky a technicky
realizovateľná alternatíva a ak by nemala ohroziť priaznivý stav ochrany populácie druhu v jeho prirodzenom areáli výskytu,“ uviedla
komisia v stanovisku.

Tragédia v Detve

Ministerstvo súčasnými krokmi a plánmi reaguje na posledný evidovaný stret človeka s medveďom, ku ktorému došlo 31. marca v okolí
Detvy. Päťdesiatdeväťročného muža najprv vyhlásili za nezvestného v nedeľu vo večerných hodinách po tom, čo sa nevrátil z
prechádzky.

Následne bola zorganizovaná pátracia akcia. Muža hľadalo viac ako 40 ľudí „z rôznych zložiek a tímov, vrátane jeho blízkych“,
informovala polícia.

„Približne po dvoch hodinách intenzívneho pátrania bolo jeho telo nájdené pod vrcholom Kochlačka v lesnom poraste, no, žiaľ, už bez
známok života,“ dodali policajti s tým, že muž mal na tele viditeľné zranenia a na určenie presnej príčiny jeho smrti bola nariadená pitva.

Podľa dostupných informácií muž utrpel devastačné poranenie hlavy po útoku medveďa. Nešťastie sa pritom stalo zhruba 200 metrov od
domov na okraji Detvy, uvádza televízia. Telo zniesli hasiči s horskými záchranármi niekoľko hodín po polnoci.

Autor: Anna Mogilevskaia, Natanael Leo Poloha
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Najvyššie krajské ocenenie si prevezme Petra Tóth, Štefan Margita i FS Hornád

Slávnostný galavečer z Národného divadla Košice bude vysielaný naživo na sociálnej sieti a webe kraja, na YouTube kanále kraja, na
webe www. osobnostiksk.sk, ako aj na veľkoplošnej obrazovke pred štátnym divadlom Košice.

V stredu, 23. apríla bude župa hostiteľom vzácneho podujatia. Oceňovanie osobností Košického samosprávneho kraja vzdáva hold
šikovným ľuďom, ktorí sa v kraji narodili alebo tu ostali vytvárať hodnoty či pomáhať ostatným, a tak reprezentujú všetkých východniarov.
Najvyššie ocenenie kraja si z rúk župana prevezme 11 jednotlivcov a 3 kolektívy v troch kategóriách - Cena Košického kraja za rok 2024,
Cena predsedu Košického samosprávneho kraja za rok 2024, čestná cena predsedu Košického samosprávneho kraja za rok 2024. Titul
historická osobnosť regiónu získa Vojtech Bukovský, zakladateľ Medzinárodného maratónu mieru.

„Medzi ocenenými sú zastúpené vedecké aj umelecké profesie, nechýbajú dobročinné aktivity, šport, ale aj duchové hodnoty. Všetci majú
spoločné jedno - odhodlanosť deň čo deň robiť svoju profesiu najlepšie ako vedia, napriek ťažkostiam či zlyhaniam. Ukazujú, že každá
práca si vyžaduje poriadnu dávku kreativity, nezáleží na tom, či ide o výrobu šperkov, alebo zostrojenie vesmírnej družice. Tváre hrdinov
kraja môže vidieť aj verejnosť, a to 23. 4. od 18:00 na sociálnej sieti a webe kraja, na YouTube kanáli kraja, na webe www.
osobnostiksk.sk, ako aj na veľkoplošnej obrazovke pred Národným divadlom Košice,“ dodal predseda Košického samosprávneho kraja
Rastislav Trnka.

Laureátov dvoch zo štyroch kategórií nominoval župan. Cenu predsedu Košického samosprávneho kraja za rok 2024 získa operná
speváčka Lívia Nagy Abaházi. Taktiež vedecký tím leteckej fakulty TUKE, a to za zostrojenie družice, ktorú na obežnú dráhu Zeme
vyniesla raketa Ariane 6 Európskej vesmírnej agentúry. Ďalším kolektívom je Folklórny súbor Hornád, klenot slovenskej folklórnej
scény. Ocenenie si prevezme herečka a rodáčka z Košíc, ktorá pôsobí aj za "veľkou mlákou", Jana Kolesárová, a päticu uzatvára
hokejový brankár Rastislav Staňa.

Čestnú cenu predsedu Košického samosprávneho kraja za rok 2024 si prevezme módna návrhárka Michaela Juhász, preslávená
návrhmi aj tvorbou odevov z modrotlače. Umeleckú sféru tiež zastupuje uznávaná šperkárka Petra Tóth. Tretím oceneným kolektívom
bude upcyklingový projekt Odpadnesh, ktorý zároveň poskytuje prácu ľuďom v komplikovanej životnej situácii. Kraj vzdá hold aj speváčke
Tine, a to nielen za reprezentáciu kraja na pódiách doma, ale aj za hranicami.

Slávnostný galavečer sa uskutoční 23. apríla, na deň presne od prvého zasadnutia Košickej župy, predchodkyne súčasného Košického
samosprávneho kraja.
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